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De Commissie voor Economie, Economisch Overheidsinstrumentarium, Innovatie, 
Wetenschapsbeleid, Werk en Sociale Economie besprak dit voorstel van resolutie op 
haar vergadering van 17 maart 2011. Dit voorstel werd behandeld in samenhang met het 
voorstel van resolutie van de heren Filip Watteeuw, Dirk Peeters en Hermes Sanctorum 
betreffende de bevordering van elektrische voertuigen die rijden op groene stroom in 
Vlaanderen (Parl. St. Vl. Parl. 2009-10, nr.  444/1). 

Bij het begin van de bespreking verklaart de heer Filip Watteeuw dat hij het voorstel van 
resolutie nr. 444/1 van de Groen!-fractie namens de indieners intrekt. Hij stelt dat het 
nu ter bespreking voorliggende voorstel is voortgekomen uit het eerdere voorstel van de 
Groen!-fractie en  dat er na overleg met de andere fracties een breed draagvlak voor een 
nieuwe tekst is gevonden, waar hij zich bij aansluit.

1. Toelichting

Namens de indieners licht de heer Robrecht Bothuyne het voorstel van resolutie toe. 

Hij verklaart dat dit voorstel voortbouwt op de besprekingen die in de commissie Econo-
mie al rond dit thema werden gevoerd, onder andere bij de bespreking van het voorstel 
van resolutie van de Groen!-fractie. Hij verwijst daarbij ook naar de hoorzitting die er in 
dit kader werd georganiseerd (Parl. St. Vl. Parl. 2009-10, nr. 444/2).  Ondertussen zijn er 
in Vlaanderen ook op het terrein al een aantal initiatieven genomen voor de ontwikkeling 
van groene voertuigen.

Dit voorstel van resolutie richt zijn focus vooral op economie en innovatie, ook al heeft 
deze problematiek belangrijke links met onder andere het mobiliteitsbeleid.  Het voorstel 
formuleert 21 aanbevelingen voor het beleid.  Het komt erop neer dat aan de Vlaamse 
Regering wordt gevraagd om een geïntegreerd actieprogramma voor de introductie van 
groene en slimme voertuigen op te zetten, en er daarbij voor te zorgen dat er een eco-
nomische meerwaarde wordt gecreëerd in Vlaanderen. Er moet een breed instrumenta-
rium worden ingezet, zowel op het vlak van onderzoek en ontwikkeling, als op het vlak 
van groene verkeersfiscaliteit, ruimtelijke ordening en leefmilieu. Er moet gebruik wor-
den gemaakt van de aanwezigheid van een sterke automobielsector in Vlaanderen, maar 
er moeten ook nieuwe spelers worden aangetrokken, zodat de automobielsector van de 
toekomst ook in Vlaanderen zal kunnen groeien en bloeien. Dit alles kadert ook in het 
nieuw industrieel beleid, dat de Vlaamse Regering voorstaat. De in Vlaanderen nu al aan-
wezige competenties zijn belangrijk. De spreker denkt daarbij aan de competentiepool 
Flanders Drive. Met die competenties kunnen een aantal concrete projecten tot stand 
komen. Het voorstel van resolutie dringt ook aan op een afstemming tussen het Vlaamse 
en het federale beleid, zodat er geen elkaar tegenwerkende of  overlappende maatregelen 
worden genomen. 

2. Bespreking

De heer Johan Deckmyn zegt enkele bedenkingen te hebben bij dit voorstel van resolu-
tie. Hij mist in de overwegingen een verwijzing naar de stijgende energieprijzen. De ener-
giekost is volgens hem onlosmakelijk met de problematiek verbonden. Er moet ook op 
gewezen worden dat er in Vlaanderen geen batterijproducent is. De meeste lithium-ion- 
batterijen worden in Azië geproduceerd. In het kader van een gesloten productieketting is 
het belangrijk dat dergelijke productie ook in Europa, en het liefst ook in Vlaanderen zou 
gebeuren. Ook de stimulering daarvan moet een opdracht voor de Vlaamse Regering zijn. 
Volgens de heer Deckmyn leeft ook de vrees dat de elektriciteitsproductie ontoereikend zal 
zijn als iedereen ‘s avonds gelijktijdig zijn wagen zou aansluiten aan het elektriciteitsnet. 
De aanbeveling in punt 12, waarin gevraagd wordt aandacht te besteden aan investeringen 
in meer energieautonomie, is volgens de spreker onvoldoende om dit probleem op te los-
sen. 
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De heer Deckmyn zegt dat het terecht is dat ervoor gewaarschuwd wordt dat federale en 
Vlaamse maatregelen elkaar niet mogen tegenwerken of  elkaar niet mogen overlappen. 
Voor dit lid is dit een bewijs te meer dat het federale België niet goed werkt.

De spreker maakt enigszins voorbehoud tegen het pleidooi voor een vergroening van de 
verkeersfiscaliteit. Dat gaat volgens hem neerkomen op het fiscaal bestraffen van mensen 
die zich enkel een goedkope wagen kunnen veroorloven. De elektrische auto’s zullen zeker 
in de hogere prijsklasse vallen. 

Het voorstel van resolutie heeft ook aandacht voor het universeel toegankelijk maken van 
oplaadpalen. Dat betekent dat er gefocust wordt op oplaadpalen, terwijl er ook andere 
technieken kunnen worden ontwikkeld, zoals draadloze oplaadnetwerken. 

Dat er wordt opgeroepen om verder werk te maken van investeringen in onderzoekspro-
jecten is op zich toe te juichen. Toch zijn er in het verleden onderzoeksprojecten met veel 
enthousiasme gelanceerd, die dan daarna zijn doodgebloed. De heer Deckmyn verwijst 
naar de projecten rond waterstofvoertuigen. Enkele proefprojecten werden in het recente 
verleden bovendien politiek op de korrel genomen.  De spreker geeft het proefproject dat 
door minister Lieten in Hasselt is opgezet als voorbeeld. 

De heer Bart Van Malderen zegt blij te zijn met het brede draagvlak dat dit voorstel van 
resolutie heeft gevonden. 

Dit lid zegt dat de productie van batterijen een van de hoekstenen van een nieuwe sector 
in Vlaanderen zou kunnen worden. Dit voorstel van resolutie is ingegeven vanuit een eco-
nomische en innovatie-invalshoek, en speelt daar ook op in. Het komt er dus niet alleen 
op aan dat er in Vlaanderen elektrische auto’s zouden rondrijden, maar dat hiermee een 
economische meerwaarde wordt gecreëerd, door het ontstaan van vernieuwende industri-
ele activiteiten, waarvan de batterijproductie er één kan zijn. 

Het probleem van mogelijk onvoldoende elektrische capaciteit wordt onderkend. Daar 
wordt door het voorstel van resolutie op ingespeeld door de voorwaarde die wordt opge-
legd dat er bijkomende duurzame elektriciteitsproductie zou komen. Daarvoor moet er 
enerzijds worden ingezet op bijkomende groene elektriciteit samen met de uitbouw van 
een ‘smart grid’. 

Ook voor de heer Van Malderen mag de promotie van groene voertuigen geen aanleiding 
geven tot sociale uitsluiting. Hij wijst er echter op dat ook wagens met een klassieke ver-
brandingsmotor in de toekomst schoner en zuiniger zullen moeten worden. Dat zal voor 
alle gebruikers op termijn een verbetering zijn. Wie met energieverslindende auto’s blijft 
rijden, zal daarvoor de factuur aan de pomp moeten betalen. 

De heer Filip Watteeuw zegt dat hij dit voorstel van deze resolutie onderschrijft omdat 
in dit voorstel de elektrische wagen in zijn juiste context wordt geplaatst. De economi-
sche opportuniteit wordt erkend. De reconversie van de automobielindustrie moet worden 
voortgezet en de elektrische wagen is daar één element van. Er wordt ook een duidelijke 
link gelegd naar de milieuproblematiek en naar de problematiek van de klimaatsverande-
ring. Schonere technologie is een belangrijk element om aan die problematieken tegemoet 
te komen. Er wordt daarnaast ook niet beweerd dat de elektrische wagen een wondermid-
del is voor de milieuproblematiek en de mobiliteitsproblemen.  Er wordt een realistisch 
beeld geschetst van wat de elektrische wagen zou kunnen betekenen voor Vlaanderen. 

Een ander element waarom de Groen!-fractie zich achter dit voorstel van resolutie kan 
scharen, is dat er een link met hernieuwbare energie wordt gelegd. De keuze voor groene 
hernieuwbare energie wordt duidelijk naar voor geschoven. 
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De heer Matthias Diependaele vindt dit voorstel van resolutie een goed voorbeeld van hoe 
een economische invalshoek van valorisatie van nieuwe technologieën kan samengaan met 
aandacht voor  milieu en klimaat. In dit voorstel is ook duidelijk aangegeven dat Vlaande-
ren de trein van de economische valorisatie van die nieuwe technologieën niet mag missen.  

Het voorstel van resolutie is volgens de spreker ook ‘technologieneutraal’. Daarmee 
bedoelt hij dat er ook nog andere nieuwe technologieën dan de elektrische zijn, die kun-
nen worden ontwikkeld. Uiteindelijk zal de markt bepalen welke nieuwe technologie het 
meest succesvol zal zijn.  Ook de ontwikkeling van die andere technologieën verdient een 
gelijkwaardige ondersteuning. 

Het voorstel van resolutie is complementair met het beleid dat moet gevoerd worden op 
het vlak van mobiliteit. In het mobiliteitsbeleid moet worden nagedacht over andere ver-
voersmodi en ook over de rol van collectief  en openbaar vervoer.

De instrumenten die Vlaanderen op dit ogenblik ter beschikking heeft om nieuwe technie-
ken te promoten moeten ook worden gevaloriseerd. De spreker denkt daarbij aan innova-
tief  aanbesteden, groene verkeersfiscaliteit, het opleiden van technici en maatregelen van 
ruimtelijke ordening.

De heer Diependaele hecht ook veel belang aan de verwijzing in het voorstel van resolutie 
naar de problematiek van de energiebevoorrading en de uitbouw van een slim netwerk. 
Hij is een groot voorstander van het gebruik van groene stroom, ook voor de elektrische 
wagens, in de mate van het haalbare. De spreker zegt dat iedereen het er over eens is dat er 
zoveel mogelijk moet worden ingezet op hernieuwbare energie. 

Over het proefproject dat door minister Lieten in Hasselt is opgezet zegt de heer 
Diependaele nog, dat hij in feite geen kritiek heeft op het project op zich, maar eerder op 
de procedure die is gevolgd voor de toewijzing van dat project. 

3. Stemming

Het voorstel van resolutie wordt ongewijzigd aangenomen met 8 stemmen voor bij 1 ont-
houding.

Patricia CEYSENS,
voorzitter

Güler TURAN,
verslaggever


